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BROI.0002.3.2017 

 
 
 

Protokół nr XXIV/17 
z obrad XXIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 31 maja 2017 roku 
 

1. Otwarcie XXIV Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisława Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
dnia  31 maja 2017 r. o godzinie 1111 otworzył obrady XXIV Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku.  Powitał wójtów i burmistrzów, radnych Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego,  radnych, Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Marka 
Jaskulskiego – Wicestarostę,  Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu,  kierowników 
jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków masowego przekazu, a także 
wszystkich obecnych na sali obrad.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdzam, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 19 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad XXIV Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni 
otrzymali wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie 
lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, 
starosta.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż w przypadku przyjęcia przez Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały 
w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone  w statucie. 
Przewodniczący poinformował również, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku 
uzupełnienia lub zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia 
wprowadzonych, nowych punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii 
właściwej komisji do przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady zapytał -  czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XXIV sesji? 
Wniosków nie było.  
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Przewodniczący przystąpił zatem do realizacji porządku obrad, jaki otrzymali radni wraz        
z zawiadomieniem o zwołaniu dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad XXIV sesji Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.  
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXIV Sesji: Pana Romana Tomaszewskiego  i zapytał – czy 
wyraża Pan zgodę?  
Pan Roman Tomaszewski – wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad XXIV sesji oraz Panią Barbarę 
Wałęsę i zapytał – czy wyraża Pani zgodę?  
Pani Barbara Wałęsa wyraziła zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie 
było.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Roman Tomaszewski był 
Sekretarzem obrad XXIV Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pani Barbara Wałęsa była Sekretarzem 
obrad XXIV sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXIV Sesji zostali: Pan Roman Tomaszewski i Pani Barbara Wałęsa.  
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
O godzinie 1116 na obrady przybył radny Pan Wojciech Rudziński. Na sali było 20 radnych.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXIII/17 z dnia 30 marca 2017 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż, zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXIII Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. 
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni mogą zgłosić 
zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie 
później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół ma być 
przyjmowany.  
Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego 
nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada 
przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli 
nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu 
potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
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Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Przewodniczący Rady  
powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu a sprzeciwu nie usłyszał, to stwierdził, że będzie 
uważał, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXIII/17 z dnia 30 marca 2017 roku.  
O godzinie 1120 na obrady rady przybył radny Pan Mariusz Bladoszewski. Na sali obrad było 
21 radnych.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

30 marca 2017 roku do dnia 17 maja 2017 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 18 maja 2017 roku 
do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. 
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 30 marca 
2017 roku do dnia 17 maja 2017 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 30 marca 
2017 r. oraz 3, 4, 6, 11, 12, 20, 26, 28 kwietnia 2017 r. i  4, 10, 15 maja 2017 r.  
W dniu dzisiejszych obrad -  sprawozdanie starosty z działalności zarządu w okresie od dnia 
18 maja 2017 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia  18, 22, 25 i 29 maja 2017 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i otworzył dyskusję nad przedłożonym 
sprawozdaniem. Jednocześnie poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego 
osoba ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że z informacji wynika, iż nie została podpisana 
jeszcze umowa notarialna na sprzedaż pałacu w Brzeziu. Radny zapytał, kiedy konkretnie 
może zostać podpisana umowa notarialna, jakie koszty ponosi powiat w związku 
z utrzymaniem obiektu? Właściwą osobą do udzielenia odpowiedzi byłby Pan Starosta.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że obecnie nie ma na sali obrad starosty.  
Przewodniczący zapytał radnych  czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos?  
Radny Karol Matusiak zadał pytanie w sprawie posiedzenia zarządu z dnia 21.05.2017 r. a 
dotyczącego placówki „Jaś” i „Małgosia”. Swojego czasu była dyskusja na temat 
konieczności zatrudniania dwóch dyrektorów w placówkach powołując się na ustawę z dnia 9 
czerwca 2011 r. o wsparciu systemu pieczy zastępczej. Obecnie na tą samą ustawę powołuje 
się zarząd, że może być tylko jeden dyrektor i jedna administracja w obu placówkach.  Radny 
powiedział, że na komisji Edukacji za wszelką cenę udowadniano, że musi być dwóch 
dyrektorów. Radny zapytał czy wystarczyło, że pani dyrektor jednej z placówek zwolniła się 
z pracy, aby mógł być jeden dyrektor na obie placówki? Czy to są inne przesłanki 
merytoryczne, które spowodowały, że został jeden dyrektor?  
Przewodniczący Rady zapytał czy Sekretarz Powiatu odpowie na zadane pytania? 
Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławski powiedział, że do tej pory nie jest zawarty akt 
notarialny. Nie jest to przyczyną powiatu. Na dzień dzisiejszy nie został popełniony żaden 
błąd ze strony powiatu. Wadium zostało wpłacone. Był sporządzony akt warunkowy. Jest to 
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związane z nową ustawą, która weszła w życie w 2016 r. Na dzień dzisiejszy są pewne 
problemy, tj. nabywca przedstawia dokumenty, które nie pozwalają jej  na podpisanie aktu 
notarialnego. Nabywca twierdzi, że nie ma podstaw i warunków ze względów osobistych do 
zawarcia aktu notarialnego. Są przeszkody natury osobistej, które nie pozwalają na 
podpisanie. Starosta liczył na to, że na sesji powie, że jest to ostatni moment i nie będzie 
zwracane wadium i że będzie się doprowadzało do drugiego przetargu. Radny może mieć 
wgląd w dokumenty, jak było. Wyznaczonych terminów było 4-5. Było skierowane pismo, że 
termin jest ostateczny. Zawsze są jakieś przeszkody przez prawników reprezentujących  
nabywcę, jak również panią, która nie stawia się do aktu notarialnego. Starosta nie obwinia 
siebie, ani współpracowników. Starosta był bardzo zadowolony, że osoba związana 
przeszłościowo, uczuciowo z właścicielami nabędzie obiekt. Wszytko wskazywało, że będzie 
dobrze. Wadium było wpłacone. Nie ma jednak aktu notarialnego. Radny zadał pytanie, jakie 
są ponoszone koszty. Był taki okres czasu, że przez okres 2-3 miesięcy należało obiekt 
ogrzewać. Pałac było ogrzewany w okresie grudnia – stycznia – lutego. Musi być 
zabezpieczona ochrona.  Jak będzie konieczność, to te dane radny może otrzymać. Koszty 
wynoszą ok. 60.000 zł – 70.000 zł. Koszty zostaną zbilansowane i będą do publicznego 
wglądu. Jeżeli nie na tej sesji, to na następnej zostaną przedstawione kompleksowe koszty. 
W  dniu dzisiejszym został wyznaczony ostateczny termin. Starosta stwierdził, że stara się 
wykazać dobrą wolę, wychodząc naprzeciw, żeby nabywca mogła zawrzeć akt notarialny. 
Jakie są czynniki, że nie został zawarty akt notarialny, to trudno powiedzieć.  
Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że jeżeli nie zostanie podpisany akt notarialny, to 
czy wadium nabywcy przepadnie? Czy koszty, które do tej pory ponosi powiat zostaną 
zaliczone?  
Starosta Włocławski powiedział, że na pewno nie zostanie zwrócone wadium. Jest 
wewnętrzna dyskusja. Akt wstępny został zawarty. Była dzisiaj w tej sprawie rozmowa 
z udziałem pana mecenasa, osób, które znają dobrze prawo czy nie trzeba będzie skierować 
sprawy do sądu, aby obalić akt wstępny czy odrzucić sprawę poprzez wyznaczenie 
ostatecznego terminu. Starosta wyraził nadzieję, że nabywca nie znajdzie obecnie żadnych 
przeszkód formalno – prawnych zawarcia aktu notarialnego czy bezpośrednio ogłosić drugi 
przetarg. Jeżeli nabywca nie będzie się zgadzać z decyzjami ma prawo iść do sądu. Starosta 
powiedział, że na dzień dzisiejszy wadium nie zostanie zwrócone. Jeśli będą jakieś sprawy, to 
starosta będzie na bieżąco informował radę. Podpisanie aktu jest wyznaczone na 20 czerwca 
2017 r. Po tym terminie starosta będzie się starał ogłosić drugi przetarg.  
Jeśli chodzi o dyrektora i wychowawcę to oczywiście na ten temat też  dyskutowano. Nie ma 
na Sali obrad pani dyrektor PCPR we Włocławku. Z informacji, które Starosta posiada to była 
sytuacja, że prawo de facto wskazywało, bo to był okres przejściowy, że powinno być dwóch 
dyrektorów. Zarząd powołał dwóch dyrektorów, jeden dyrektor wiodący placówki 
wychowawczej „Jaś” i drugi dyrektor domu „Małgosia”, który zajmowałby się sprawami 
merytorycznymi. Jeden dyrektor był na etacie a drugi był na ½ etatu dyrektora a ½ etatu 
wychowawcy. Pojawiła się  możliwość i to jest chyba lepsze rozwiązanie, żeby był jeden 
dyrektor. Pani Kurant zwróciła się na przełomie miesiąca kwietnia, że chce zrezygnować z tej 
funkcji. Trzeba przeprowadzić jeszcze pewną reorganizację, aby ograniczyć koszty. Przy tej 
obsadzie personalnej, która dzisiaj jest byłyby pewne problemy z pozyskiwaniem dzieci 
z zewnątrz. W Lubieniu Kujawskim koszt utrzymania 1 dziecka wynosił 4400 zł a w tych 
dwóch placówkach – w jednej 5000 zł i 6000 zł w drugiej. Jeśli placówka ma być 
konkurencyjna do innych, aby posykiwać dzieci z zewnątrz , to samorządy patrzą na koszty. 
Uznano, że na dzień dzisiejszy będzie jeden dyrektor. Obowiązki dyrektora „Małgosi” zostały 
powierzone pani dyrektor „Jaś” - Agnieszce Kokowicz. W perspektywie ma zostać 
przeprowadzona zmiana organizacyjna, która zmniejszy zatrudnienie. Główne czynniki, które 
wskazują na koszty to jest sprawa zatrudnienia i powiat będzie się starał, żeby być 



 5 

konkurencyjnych do innych. Z perspektywy czasu Starosta uważa, że to dobry kierunek 
i należy w tym kierunku zmierzać. W przyszłości będzie utworzony statut dla Lubienia 
Kujawskiego. Były pomysły, aby był jeden dyrektor i powołać zespół dla Lubienia 
Kujawskiego i Brzezia. Starosta jest przeciwny. Zarząd i starosta są za tym, aby jedna 
dyrekcja była w Brzeziu a druga w Lubieniu, i żeby nie łączyć tego w zespół. To są zbyt duże 
odległości. Szukać trzeba oszczędności. Takie oszczędności zostały zrealizowane w Brzeziu. 
To są ogólne wyjaśnienia, bezpośrednio tymi sprawami zajmowała się Pani Dyrektor 
Agnieszka Łoboda, było spotkanie z dyrektorami placówek opiekuńczo-wychowawczych, 
były prowadzone rozmowy. Nawet jeśli będzie redukcja a szczególnie w Brzeziu, to już 
pewne poczynania  zostały zrealizowane, nie można oszczędzać na opiekunach, ponieważ 
musi być zabezpieczona opieka całodobowa. W personelu pomocniczym można znaleźć 
rezerwy. Starosta zapewnił, że nikt nie zostanie bez propozycji pracy. Dwie osoby dostały 
inne propozycje i z nich skorzystały. Pozostałe osoby również otrzymają propozycje, aby nie 
zostali pozostawieni sami sobie.  
Radny Karol Matusiak powiedział, że na temat dwóch dyrektorów w Brzeziu była długa 
dyskusja ze strony zarządu było udawadnianie że musi być 2 dyrektorów. Przez ten okres 
czasu kiedy było dwóch  dyrektorów powiat poniósł niesłuszne koszty, które były związane 
z prowadzeniem tych 2 jednostek. Starosta sam podkreślił, że koszty są bardzo wysokie. 
Radny cieszy się, że to nastąpiło. Cały czas jest to samo prawo i nic się nie zmieniło, jest tam 
sama ustawa. Radny powiedział, że trzeba przyznać się, że został popełniony błąd. Dzięki 
temu, że dyrektor zwolniła się z pracy sama, to być może sprawa się sama rozstrzygnęła.  
Radny powiedział, że był ogłoszony przetarg na plac zabaw w Brzeziu. Jeden został 
rozstrzygnięty, później zarząd unieważnił ten przetarg i ogłosił drugi, i ten drugi, z wyższa 
ceną, został rozstrzygnięty. Radny zapytał, co było przyczyną, że został unieważniony 
przetarg pierwszy, z mniejszą kwotą? 
Starosta Włocławski powiedział, że nie jest specjalistą, ale nie może do końca się zgodzić, 
że nie było nowelizacji ustawy. Starosta nie chciałby polemizować. Starosta powiedział, że 
postara się na następną sesję poprosić Panią Dyrektor Łobodę, Panią mecenas Elżbietę 
Radlak. Te sprawy zostały w międzyczasie nowelizowane. Starosta cieszy się, że pan radny 
ma podobne zdanie. To nie jest tak łatwo jak się tworzy prawo. Powiat jest pionierem w tym 
zakresie w skali województwa i kraju. To nie drugi dyrektor zdecydował o tych kosztach. Ten 
drugi dyrektor był na ½ etatu. To nie były duże środki. Tam musi nastąpić reorganizacja. To 
nie jest łatwe podejmowanie decyzji. Po przeniesieniu dzieci do domków do końca roku 
miałby być sprzątaczki i kucharki, żeby zobaczyć jak to będzie wygadało. W ocenie Starosty 
nie można eksperymentować na dzieciach. To wszystko musi być w drodze ewolucji, a nie 
rewolucji. Po tych 6-7 miesiącach można było się dokładnie przyjrzeć temu tematowi. 
Analizowano to z osobami mającymi większe doświadczenie, wyciągane są mądre wnioski 
i zmierza to w dobrym kierunku. Te domki mają swój cel. Starosta widzi zachowanie dzieci, 
wychowawców. Dzieci i młodzież z pewnością na tym skorzystała. Cel jest osiągnięty. 
Koszty są istotne, ale dzieci skorzystały, one stają się współgospodarzami tych domków 
i przygotowują się do życia. Budżet powiatu się nie zawali. To wszystko musi być w drodze 
ewolucji a nie rewolucji. Nie ma człowieka, który ma wszelką wiedzę od początku. 
Wyciągane są wnioski. Można zejść z kosztów kosztem spraw ludzkich, nie wyrzucając ludzi 
dając im pracę a wykorzystać potencjał w celach wychowawczych, aby stały się gospodarzem 
a w przyszłości umiały zarządzać swoim życiem.  
Radny Karol Matusiak powiedział, że był ogłoszony jeden przetarg na plac zabaw. Jeden 
przetarg został unieważniony, później miał miejsce drugi przetarg. Radny zapytał jaka była 
przyczyna? W pierwszym przetargu wygrał wykonawca oferujący mniejszą kwotę niż 
w przypadku drugiego przetargu.  
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Starosta Włocławski powiedział, że odbyły się 2 przetargi. Po pierwszym przetargu nie 
zgłosiła się żadana firma. Dla powiatu to są nowe tematy. Był wyznaczony zbyt krótki termin 
na realizację zadania. Nie zgłosiła się żadna firma. Został ogłoszony drugi przetarg. Była 
wyższa kwota. Brakowało pewnej kwoty, nie chciano już przedłużać i uznano za stosowne, 
żeby ten plac zabaw był jak najszybciej. Zarząd zadecydował o dołożeniu tej kwoty. Została 
spinana umowa i plac zabaw w Brzeziu zostanie wykonany do dnia 30 czerwca. Z pierwszym 
przetargiem Starosta przyznał z pokorą, że był wyznaczony zbyt krótki czas realizacji. Nie 
obwinia o to ani swoich pracowników, ani siebie. Firmy nie mają wszystkich elementów do 
zorganizowania placu zabaw i nikt do tego nie przystąpił. I trzeba było ogłosić drugi przetarg 
z dłuższym terminem. Stracono trochę czasu. Powiat się uczy i zostały wyciągnie te wnioski. 
Drugi przetarg się odbył i startowało w nim około 4-5 firm. A to, że cena była wyższa to 
starosta uważa, że dla dzieci warto to zrealizować.  
Radny Piotr Stanny zwrócił się z prośbą do Pana Starosty, aby mówić bliżej mikrofonów, 
ponieważ w tamtej części sali bardzo słabo słychać. Radny chciałby się odnieść do 
posiedzenia Zarządu Powiatu we Włocławku, które miało miejsce w dniu 22.05.2017 r. 
w związku  z tym nie będzie zadawać żadnego pytania Zarządowi Powiatu ani Staroście tylko 
będzie mieć do Pana Starosty uprzejmą prośbę. W dniu 22 maja 2017 r.  Zarząd Powiatu we 
Włocławku odniósł się do kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
desygnowania delegata do zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich. Kwestia ta 
będzie dzisiaj rozpatrywana w punkcie 10 przyjętego  porządku obrad i radny nie o tym 
chciałby mówić, bo ma na ten temat wyrobione stanowisko. Z protokołu posiedzenia Zarządu 
Powiatu wynika, że zarząd powiatu jednogłośnie 3 głosami „za” zdecydował o pozostaniu 
w roku bieżącym w Związku Powiatów Polskich i utrzymać w mocy przyjęty przez Zarząd 
Powiatu w dniu 17 lutego 2017 roku projekt uchwały w sprawie desygnowania delegata. 
Część protokołu troszeczkę zaniepokoiła radnego i tu byłaby prośba radnego do Pana 
Starosty, aby ją uwzględnić. To Rada Powiatu a nie Zarząd Powiatu podjęła decyzję 
i podejmuje decyzję o przystąpieniu do Związku Powiatów Polskich lub wystąpieniu ze 
Związku Powiatów Polskich. Taką decyzję Rada Powiatu uchwaliła w dniu 27.01.1999 r. 
w sprawie przystąpienia do Związku Powiatów Polskich. Radny ma ten przywilej, że wtedy 
członkiem Rady Powiatu we Włocławku był obecny Pan Starosty, jak i skromna osoba 
radnego. Radny nie chciałby mówić o zasadności, bo to nie jest moment i czas dyskutowania 
na temat tego, czy powiat włocławski powinien przynależeć do Związku Powiatów Polskich, 
czy też nie, tylko radny prosiłby o to, aby przestrzegać ustawy o samorządzie powiatowym. 
To ustawa o samorządzie powiatowym wyraźnie stanowi w art. 65 ust. 2, iż uchwały 
o utworzeniu związków, przystąpieniu do związków lub wystąpieniu ze związku podejmują 
rady powiatu. W kontekście takiego zapisu ustawowego i w kontekście, co można było 
przeczytać w protokole, że Zarząd Powiatu zdecydował o pozostaniu w roku bieżącym 
w Związku Powiatów Polskich niepokoi radnego. Radny poprosił, aby ta kompetencja, która 
jest zapisana w ustawie a przypisana radzie powiatu, pozostała dla rady powiatu. To niech 
rada powiatu decyduje o tym, czy będzie dalej powiat  włocławski należał, czy wystąpi z tego 
związku. Natomiast zakreślanie terminu, podejmowanie decyzji takiej na posiedzeniu Zarządu 
Powiatu wydaje się, że jest troszeczkę przedwczesne i wychodzi poza ustawowe kompetencje 
przypisane Zarządowi Powiatu. Radny poprosił, aby  w  tej materii jeśli będzie podejmowana 
decyzja przez Zarząd Powiatu, to w odpowiednim trybie i niech rada powiatu zdecyduje, czy 
powiat należy do Związku Powiatów Polskich, czy też nie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie usłyszał, to stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 31 maja 2017 r. Sprawozdanie 
Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 30 marca 2017 roku do 
dnia 17 maja 2017 roku oraz Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu 
Powiatu za okres od dnia 18 maja 2017 roku do dnia sesji. 
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Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 30 
marca 2017 roku do dnia 17 maja 2017 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 18 maja 2017 roku do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
  
7. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla powiatu włocławskiego.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 16 a ustawy z dnia 12 marca 2004 
roku o pomocy społecznej, powiat przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej 
w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Stosownie do zapisów art. 
16 a ust. 4 w/w ustawy organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia 
co roku do dnia 30 kwietnia radzie powiatu ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz 
z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na rok następny.  
Zasoby pomocy społecznej Powiatu Włocławskiego, które zostały określone w ocenie, 
obejmują w szczególności dane o sytuacji demograficznej i społecznej, dane o korzystających 
z pomocy i wsparcia, kadrę, środki finansowe na wydatki w pomocy społecznej i innych 
obszarach polityki społecznej w budżecie jednostki samorządu terytorialnego, aktywność 
projektowo – konkursową jednostki organizacyjnej pomocy społecznej, współpracę 
z organizacjami pozarządowymi, wskaźniki oceny zasobów pomocy społecznej. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Barbara Wałęsa - Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 11 maja 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisja Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego  Komisja  zapoznała się z Oceną zasobów pomocy społecznej 
za rok 2016 dla powiatu włocławskiego. Dyskusja dotyczyła m.in.: kosztów miesięcznego 
utrzymania mieszkańca dps-u, liczby mieszkań chronionych dla dzieci opuszczających 
placówki opiekuńczo-wychowawcze. Po dyskusji komisja jednogłośnie przyjęła Ocenę 
zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla powiatu włocławskiego Projekt Ocena zasobów 
pomocy społecznej za rok 2016 dla powiatu włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Raniszewska – pracownik 
PCPR we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby  zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 31 maja 2017 roku przyjęła Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 
2016 dla Powiatu Włocławskiego.  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla Powiatu Włocławskiego stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
8. Rozpatrzenie sprawozdania Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 

Włocławku z działalności jednostki za rok 2016.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że dyrektor PCPR we Włocławku przedłożyła na 
obrady Rady Powiatu sprawozdanie z działalności jednostki za rok 2016. Sprawozdanie 
zawiera, między innymi, dane dotyczące: budżetu jednostki, kadry, pomocy społecznej, 
usamodzielniania pełnoletnich wychowanków, rehabilitacji osób niepełnosprawnych, 
realizacji Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy, programów realizowanych ze 
środków pozabudżetowych, współpracy z organizacjami społecznymi, Powiatowego Zespołu 
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ds. orzekania o niepełnosprawności oraz wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej w roku 
2017 i na rok 2018.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa - Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 11 maja 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisja Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego  Komisja zapoznała się ze Sprawozdaniem Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku z działalności jednostki za rok 2016. 
Komisja jednogłośnie, bez dyskusji przyjęła w/w sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka 
Raniszewska – pracownik PCPR we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby  zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 31 maja 2017 roku przyjęła Sprawozdanie dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku z działalności jednostki za rok 2016. 
Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2016 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. . 
 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli na dokonanie zamiany 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość 
stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia woli dokonania 
zamiany zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego 
położonej w obrębie ewidencyjnym Miasto Lubień Kujawski na zabudowaną nieruchomość 
stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski będącej w użytkowaniu Domu Pomocy 
Społecznej w Rzeżewie.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawianie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 9 maja 2017 r.  
analizowała projekt uchwały dotyczący wyrażenia woli na dokonanie zamiany nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą własność Gminy 
Lubień Kujawski. Pytania dotyczyły kwestii - czy zamiana nieruchomości była uzgodniona z 
samorządem Lubienia Kujawskiego. Po dyskusji, komisja jednogłośnie, sześcioma głosami 
„za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje 
się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 31 maja 2017 
r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
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Przeci-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 31 maja 2017 r. w sprawie wyrażenia woli na dokonanie 
zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość 
stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia woli na dokonanie 
zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość 
stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 31 maja 2017 r. w sprawie wyrażenia woli na 
dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na 
nieruchomość stanowiącą własność Gminy Lubień Kujawski stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania delegata do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Powiatów Polskich.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Powiat Włocławski na mocy uchwały nr VI/38/99 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 stycznia 1999 roku przystąpił do Związku Powiatów 
Polskich. Niniejszą uchwałą desygnuje się Pana Tomasza Jezierskiego – członka Zarządu 
Powiatu we Włocławku na delegata Powiatu Włocławskiego do Zgromadzenia Ogólnego 
Związku Powiatów Polskich.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Poinformował  jednocześnie, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje 
się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Radny Piotr Stanny powiedział, że jest problem ze słyszalnością w drugiej części sali. Dla 
wszystkich będzie dobrym rozwiązaniem, jak wszyscy będą się wzajemnie szanować i nie 
przeszkadzać, wtedy kiedy zabiera się głos. Radny poinformował, że będzie głosował za 
podjęciem uchwały w sprawie delegowania Pana Tomasza Jezierskiego członka Zarządu 
Powiatu we Włocławku do Związku Powiatów Polskich, ale jednocześnie przypomniał słowa, 
które już w tej kadencji wypowiadał, że najgodniejszą reprezentacją powiatu na 
Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów Polskich jest osoba starosty. Abstrahując od tego, 
kto tę funkcję w danej chwili pełni. Radny chciałby powiedzieć, że zgromadzenie ogólne 
Związków Powiatów Polskich jest najwyższą władzą związku. W związku z tym, jeśli myśleć 
o aktywnym uczestniczeniu w pracach w Związku Powiatów Polskich, bo warto takie 
myślenie mieć, to tą osobą, która powinna być desygnowana jest starosta. Radny 
przypomniał, że w obecnej kadencji były praktykowane różne rozwiązania, bowiem rada 
desygnowała Wicestarostę do reprezentowania powiatu w Związku Powiatów Polskich. Teraz 
jest proponowane jeszcze inne rozwiązanie. Radny nie uznaje tego rozwiązania za najlepsze. 
Abstrahując od osoby Pana Tomasza Jezierskiego, którego bardzo ceni i szanuje, będzie  
głosować dlatego, że radny uważa, iż powiat włocławski  na Zgromadzeniu Ogólnym 
Związku Powiatów Polskich powinien mieć swoją reprezentację.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Wobec braku  głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie  uchwały daty – 31 maja 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
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Za-19 
Przeci-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 31 maja  2017 r.  w sprawie desygnowania delegata do 
Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie desygnowania delegata do 
Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 31 maja  2017 r.  w sprawie desygnowania 
delegata do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu.  

 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 - 
Wieloletniej prognozy finansowej oraz w załączniku nr 2 – wykaz przedsięwzięć.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 23 maja 2017 r. analizowała projekt 
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, sześcioma 
glosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Wobec braku  głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania Przewodniczący 
Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie  uchwały daty – 31 maja 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeci-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 31 maja 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 31 maja 2017 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2017. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków miedzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą w planie 
dotacji oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 23 maja 2017 r. analizowała projekt 
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
rok2017. Dyskusja dotyczyła między innymi: oszczędności po przetargu na inwestycjach 
drogowych, środków finansowych zwróconych przez ARiMR, wpływu reformy oświatowej 
na budżet powiatu, z jakich źródeł zostanie pokryta zmniejszona subwencja oświatowa, czy 
zmniejszenie subwencji wynika z mniejszej liczby uczniów czy zmniejszonych wag, kosztów 
ponoszonych przez powiat w związku z utrzymywaniem pałacu w Brzeziu, terminu 
wykonania remontu nawierzchni drogi powiatowej  Modzerwo – Izbica Kujawska.  
Po dyskusji, komisja jednogłośnie, sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku  głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania Przewodniczący 
Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w  życie  uchwały daty – 31 maja 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeci-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził,  że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 31 maja 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 31 maja 2017 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu. 
 
13. Zapytania radnych 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
–zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 



 12 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady zapytania, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została  zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie złożyli zapytań. 
 
14. Interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożoną w trakcie obrad rady interpelację, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została  zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radni nie złożyli interpelacji.  
 
15. Wolne wnioski i oświadczenia radnych 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że jako radny i jednocześnie członek Zarządu Powiatu 
we Włocławku,  uczestniczył w dniu wczorajszym wraz z Panem Starostą w imprezie 
zorganizowanej z okazji Dnia Rodziny Zastępczej i Dnia Dziecka, która będzie oficjalnie 
jutro. Impreza była zorganizowana. między innymi, przez PCPR we Włocławku i inne 
jednostki, które się włączyły do zorganizowania tego przedsięwzięcia, tj.: Nadleśnictwo 
Włocławek, Gostynińsko-Włocławski Park  Krajobrazowy, Włocławskie Centrum Edukacji 
Ekologicznej. Impreza odbyła się w Nadleśnictwie przy ul. Ziębiej 13. Była piękna pogoda. 
W imprezie uczestniczyły dzieci wraz z opiekunami. Był szereg różnych atrakcji. Dzieci były 
bardzo zadowolone  z pobytu. Radny wraz panem radnym Tomaszem Jezierskim uczestniczył 
w zawodach wędkarskich nad tzw. Dunajem, czyli zbiorniku wodnym w Lubrańcu. Koło 
wędkarskie skupiające wędkarzy z 3 gmin: Boniewa, Lubrańca, Brześcia Kujawskiego, które 
współfinansował m.in. Starostwo Powiatowe we Włocławku fundując puchary dla 
zwycięzców. Impreza trwała od godziny 6:00 w sobotę. Zawodnicy wykazywali się 
pomysłowością w łowieniu ryb, co nie było łatwe, ponieważ ofiarą zmagań padały płotki. 
Radny uczestniczył również w uroczystym otwarciu sezonu  motocyklowego na lotnisku 
w Kruszynie. Była to piękna impreza. Stawiło się mnóstwo motocyklistów. Parada do 
Włocławka zabezpieczona była przez organy policji. Obyło się bez żadnych wypadków. 
Imprezą, która sprawiła najwięcej satysfakcji to impreza, która miała miejsce  w dniu 22 
kwietnia br. tj. ogólnopolskie zawody młodzieży najmłodszych roczników, jak i seniorów 
w mieszanych sztukach walki w Wilkowicach w gminie Choceń. Stawili się zawodnicy 
z różnych rejonów Polski. Od samego rana do późnego popołudnia sala w Wilkowicach 
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tętniła gwarem. Sporo kibiców zjawiło się celem obserwowania zawodów. Klub, który 
znajduje się w szkole podstawowej w najmłodszych kategoriach zdobył najwięcej laurów. 
Było mnóstwo nagród ufundowanych przez różnych sponsorów m.in. Starostwo Powiatowe 
we Włocławku również wsparło finansowo te zawody. W  podziękowaniu za to powiat 
otrzymał specjalne podziękowanie, które radny przekazał Przewodniczącemu Rady. Radny 
przypomniał, że XIX Powiatowy Dzień Sportu odbędzie się w dniu 7 czerwca 2017 r. od 
godz. 900 do godziny 1400, w tym dniu będzie rocznica powołania województw,  jak 
i powiatów. Według radnego warto dla zdrowia i rekreacji wziąć udziału w  tej imprezie 
i podziwiać zmagania innych.  
Przewodniczący Rady odczytał treść podziękowania: „Akademia Mieszanych Sztuk Walki 
składa wyrazy uznania i szacunku Starostwie Powiatowemu we Włocławku za wspieranie 
i popularyzacje sportu wśród dzieci i młodzieży oraz pomoc w organizacji Otwartych 
Mistrzostw Polski Thratlonu sztuk walki.”  
Radny Jerzy Donajczyk  powiedział, że miał satysfakcję, iż mógł dokonać oficjalnego 
otwarcia tych mistrzostw.  
Przewodniczący Rady podziękował Panu radnemu Jerzemu Donajczykowi. 
Radny Mariusz Bladoszewski złożył wniosek dotyczący zainstalowania znaków drogowych 
poprawiających bezpieczeństwo na drodze powiatowej nr 2609C. Radny zwrócił się z prośbą 
o zainstalowanie znaków drogowych poprawiających bezpieczeństwo mieszkańców Kucerza 
na drodze powiatowej nr 2609C. radny prośbę swoją kieruje na wniosek i z inicjatywy 
mieszkańców ww. miejscowości, ponieważ ruch na drodze jest bardzo intensywny a oprócz 
samochodów z drogi korzysta duża ilość pieszych a także osób poruszających się na 
rowerach. W dokumentacji zdjęciowej przedstawione zostały najbardziej niebezpieczne 
miejsca na drodze.  
Radny Tomasz Chymkowski  w imieniu wydziału, biorąc pod uwagę dotychczasową  
tradycję poprzedniego Przewodniczącego Rady i Wicestarosty Pana Stanisława 
Budzyńskiego, zaprosił na VII Święto Żuru Kujawskiego, które odbędzie się w dniu 
17 czerwca 2017 r. Zawsze była reprezentacja Rady Powiatu pod przewodnictwem Pana 
Stanisława Budzyńskiego, która ten żur gotowała. Radny zaprosił radnych by wziąć udział 
w tym wydarzeniu i gotowaniu żuru.   
Przewodniczący Rady wyraził nadzieję, że z tej funkcji wyręczą go Panie 
Wiceprzewodniczące Rady.  
Starosta Włocławski odniósł się do wypowiedzi radnego Piotra Stannego i zgodził się z tym, 
że Zarząd Powiatu może tylko proponować a decyzje podejmuje Rada Powiatu i za pomyłkę  
przeprosił. Około 10 czerwca br. zostaną podpisane umowy na remonty dróg. Starosta będzie 
osobiście rozmawiał z radnymi, aby radni z poszczególnych regionów byli na takich 
spotkaniach, ponieważ to jest 30 km grysowania i remontów. Starosta uważa, że powinno 
zostać to wykonane do dnia 10 sierpnia br. Praktycznie w każdej gminie będzie coś 
wykonywane. To jest ważne i istotne. Drugi temat to zadania inwestycyjne, remonty dróg 
szczególnie na trenie Gminy Brześć Kujawski. Starosta liczy na to, że zostanie to wykonane 
w terminie. Są problemy techniczne na ul. Dobrzyńskiej na terenie Gminy Fabianek. Na 
przełomie czerwca-lipca radni powinni odbyć spotkanie, aby tą drogę ocenili i wypowiedzieli 
swoje zdanie. Jeśli chodzi o Dom Dziecka w Lubieniu Kujawskim, to budowa domków idzie 
dobrze. Odbyły się 3 spotkania z samorządem Gminy Lubień Kujawski, w których 
uczestniczył również Pan Przewodniczący Rady Powiatu  na temat bezrobocia i powstania 
miejsc pracy. Starosta podziękował Burmistrzowi Lubienia Kujawskiego, samorządowi 
Gminy Lubień Kujawski za zorganizowanie takiego spotkania. Sprawa bezrobocia jest 
tematem kluczowym. Takie spotkanie z przedsiębiorcami odbyło się również w Brześciu 
Kujawskim. To spotkanie było na bardzo wysokim poziomie. Starosta podziękował Panu 
Tomaszowi Chymkowskiemu, Burmistrzowi Brześcia Kujawskiego, Przewodniczącemu 
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Rady i Wiceburmistrzowi. Zaangażowanie radnego Chymkowskiego jest ogromne i Starosta 
to docenia. Priorytetem jest Lubień Kujawski i Brześć Kujawski. I nie należy się wstydzić 
nazwy „Pikutkowo”. Urzędnicy wymyślili Włocławek Zachód. Sukcesy wcześniej, czy 
później muszą przyjść.  Starosta powiedział, że powiat może wspomagać, ale to samorząd 
Gminy Brześć Kujawski i samorząd Gminy Lubień Kujawski oraz przedsiębiorcy działają na 
to, że dzisiaj te miejsca pracy powstają.  W Lubieniu Kujawskim zostało zlokalizowanych 7 
zakładów,  Brześć Kujawski będzie tym na co wszyscy czekają. Szacunek należy się ludziom, 
którzy pracowali 20 lat temu, aby powstały te miejsca. Starosta powiedział, że podziwia 
i obserwuje zaangażowanie radnego Tomasza Chymkowskiego. Starosta powiedział, że 
o każdej porze dnia i nocy jest do dyspozycji i pomocy. Niech sobie wszyscy nie przypisują 
na czele ze Starostą, że to powiat organizuje. To ktoś organizuje. Powiat ma postawić kropkę 
nad „i” i tak będzie ze strony powiatu. Starosta poprosił, aby na jesieni dobyło się spotkanie. 
Nie jedna firma dysponuje większymi środkami niż budżet powiatu. Starosta poprosił 
o szukanie rozwiązań. Do końca kadencji zostało 534 dni. To powinien być czas inwestycji 
w infrastrukturę, ale głównie w tereny inwestycyjne, ale nie tylko, ponieważ przykład 
Chodcza pokazuje, że tam też można inwestować i będą powstawać miejsc pracy. Każdy 
podmiot, który tu przyjdzie, powinien być przez wszystkich traktowany poważnie. Nie należy 
przekraczać prawa, trzeba iść w majestacie prawa, ale trzeba pomagać. Starosta powiedział, 
że od 12 -14 lat stopa bezrobocia w powiecie włocławskim spadnie poniżej 18%. Starosta 
jutro będzie miał informację, jakie bezrobocie było w miesiącu maju. Starosta liczy na to, że 
spadnie. Nie ma powodów do radości, bo bezrobocie wynosi 19% a w kraju jest inaczej. 
Kiedyś bezrobocie wynosiło 24-25% i każdy spadek to sukces. Powiat nie ma bezpośredniego 
oddziaływania. Ponad 500 miejsc pracy powinno być tym symptomem najistotniejszym, a 
powiat winien być przyjazny i żeby te miejsca powstawały. Te miejsca powstają dzięki 
samorządom gminnym. Szczególnie tym dwóm. Starosta rozmawiał z  Wójtem Gminy 
Kowal. Na terenie Gminie Kowal prawdopodobnie w tym roku będzie uchwalony plan 
i możliwe, że powstaną kolejne miejsca pracy. To jest kierunek i sukces. Starosta 
podziękował radnym za kulturę jaka ma miejsce na posiedzeniach Rady Powiatu we 
Włocławku. W powiecie inwestuje się, wykonywane są prace. Gdzie trzeba to jest dyskusja, 
współpraca  i nie ma agresji. Starosta podziękował wójtom, burmistrzom radnym za wkład, 
ponieważ jakby podsumować to prawdopodobnie w tym roku około 2 mln zł spłynęło do 
powiatu i z tego tytułu powiat zyskał 6 mln zł z różnych instytucji zewnętrznych i powiat też 
udzielił wsparcia a samorządy na tym skorzystały. Jeśli wszyscy to zrozumieją, to można 
budować. Starosta nie spotkał się, aby któryś samorząd przeszedł obojętnie. Z jednym 
samorządem były kłopoty i samorząd Gminy, z którego wywodzi się radny Roman 
Gołębiewski to zrozumiał i będą efekty. Starosta podziękował radnym za współpracę. Jeśli 
będą uwagi, to Starosta jest otwarty na rozmowę. Starosta powiedział, że radny Tomasz 
Chymkowski jest synonimem tego, że to co się dzieje niemożliwe może stać się możliwe. Ten 
sukces na pewno będzie wielu sobie przypisywać a Starosta będzie podkreślał, że to jest 
zasługa Gminy Brześć Kujawski, Gminy Lubień Kujawski i pewnych inwestorów. Powiat ma 
za zadanie nie przeszkadzać a jeśli jest możliwe to pomagać.  
Radny Karol Matusiak zwrócił się do Pana Starosty i oświadczył, że jest skłonny do 
rozmów i chętny do współpracy, ale ta współpraca musi też być skierowana w drugą stronę. 
Jeśli radny będzie zapraszany na jakiekolwiek rozmowy, konsultacje lub po to, żeby tylko się 
sfotografować na otwarciu drogi, to radny bardzo chętnie skorzysta. Następnie radny złożył 
oświadczenie, że jeśli jest potrzeba reprezentowania powiatu włocławskiego w dziedzinie 
oświaty, kultury i sportu, to radny też chętnie będzie reprezentował w przypadku 
nieobecności Pana Starosty lub Wicestarosty. Radny z przyjemnością odczyta list 
gratulacyjny i podziękowania. Wiadomo, że jeśli Starosta jest na takiej imprezie to jest 
najważniejszy a Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu musi siedzieć i słuchać, 
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co Pan Starosta ma do powiedzenia. Jeśli zaszłaby taka potrzeba to nie należy szukać 
środków zastępczych, żeby ktoś inny to robił. Radny podsumował, że jest to oświadczenie 
woli współpracy na przyszłość. Radny powiedział, że wspólnego czasu do następnych 
wyborów dużo nie zostało. Radny powiedział, że z jego strony jest wielki szacunek i tego 
samego oczekuje od drugiej strony.  
Radny Piotr Stanny skierował dwie prośby do Pana Starosty. Pana Starosty nie ma na sali 
obrad, ale radny to powie i te prośby zostaną zaprotokołowane i być może te prośby zostaną 
uwzględnione. Z bardzo dobrym przyjęciem w Gminie Brześć Kujawski jest odbierana 
inwestycja drogowa, która jest realizowana, tj. Włocławek-Wieniec-Osięciny, ostatnie etapy. 
Radny przygląda się inwestycji na tyle ile potrafi, jak prace przebiegają, jaka technologia jest 
stosowana. Docierają w związku  z tym pytania, są to pytania natury technicznej, na które 
radnemu trudno odpowiedzieć. Radny poprosił Starostę o to, aby wyraził zgodę, żeby mógł 
radny spotkać na tej inwestycji realizowanej przez powiat z Panem Tomaszem Jezierskim –
członkiem Zarządu Powiatu we Włocławku, który często bywa na tej drodze i żywo interesuje 
się jej przebiegiem, przebiegiem prac i to byłaby ta prośba radnego. Radny nie chciałby, aby 
jakiekolwiek  spotkanie w tym zakresie odbywało się bez wiedzy Pana Starosty. Druga 
prośba, którą radny ponawia to radnych chciałby, aby Starosta przyjmował zaproszenia na 
posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. W dniu 
dzisiejszym komisja obradowała przed sesją. Bardzo ważne kwestie były omawiane i tak się 
złożyło, że nie było na komisji ani Pana Starosty, ani Pan Wicestarosty, ani Pani Skarbnik. To 
może skutkować tym, że pytania, które w zasadzie powinien kierować na komisji będzie  
musiał kierować na posiedzenia Sesji Rady Powiatu, a to chyba się troszeczkę mija z celem. 
Radny zaprosił na obrady komisji, które są przyjazne i merytoryczne, i radny prosi, aby 
Starosta wsłuchał się w głos radnego, który jest kierowany do Starosty.  
Przewodniczący Rady powiedział, że dopilnuje, aby starosta usłyszał te prośby.  
 
16. Zamknięcie XXIV Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia  31 maja 2017 
roku o godzinie 1256  zamknął obrady XXIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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